
 

 

 

 

Bloddonorerne i Danmark (BID) har den 5. november 2018 skrevet til mig om mulig-

hederne for at udvide kapaciteten i de danske blodbanker, således at der kan sikres 

fuld selvforsyning med dansk plasma til at dække sygehusenes forbrug af plasmaba-

serede lægemidler. 

 

BID’s brev er også sendt til bl.a. Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg. I den anled-

ning sender jeg mit svar af d.d. til BID med bilag til udvalgets orientering. 

 

I brevet omtaler jeg bl.a. en EU-dom fra den 8. juni 2017 om lægemiddelfremstilling 

af slovensk plasma og dens konsekvenser for forarbejdningen af dansk plasma. Jeg 

kan i den forbindelse henvise til min tidligere orientering af udvalget om denne dom 

ved brev af 15. maj 2018 og brev af 30. oktober 2018 bilagt mine svar af 29. oktober 

2018 på spørgsmål 1, 3 og 4 EUU alm. del.    

 

I brevet oplyser jeg også om, at Sundheds- og Ældreministeriet den 1. februar i år har 

anmodet om EU-Kommissionens fortolkning af spørgsmålet om prioritering af natio-

nalt plasma, som afgøres i dommen. Brevet er vedlagt som bilag til svaret til BID.  

 

Jeg finder det vigtigt, at vi inden for EU har samme forståelse af dommen og dens 

konsekvenser, således at vi bedst muligt kan sikre plasmabaserede lægemidler til 

danske patienter. 

 

Jeg orienterer udvalget, når Kommissionens svar foreligger. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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